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Protokół 

z XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 29 stycznia 2014 r. 

Posiedzenie XXV Sesji rozpoczął o godz.11
00

 Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając słowa :,,Otwieram XXV Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości, radnych gminy oraz sołtysów. Na 

posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 15 radnych   w związku z czym Przewodniczący 

Rady Jan Piskor stwierdził prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Agencji Nieruchomości Rolnych w Gdańsku. 

3. Wystąpienie Kierownika Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta Gminy spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Sadlinki na 2014 r. 

10. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXIV/196/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 20 

grudnia 2013 roku w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia lokali 

użytkowych położonych w Sadlinkach przy ul: Kwidzyńskiej 9 oraz 12. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 

2014 – 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

15. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Radni przyjęli porządek obrad jednogłośnie. 

Ad. 2.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – przywitał Dyrektora Agencji Nieruchomości 

Rolnych w Gdańsku Pana Włodzimierza Olszewskiego i poprosił go o zabranie głosu. 
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W. Olszewski – Dyrektor ANR  -  podziękował Przewodniczącemu za zaproszenie          

i opowiedział o zasobach i instytucji. Dodał, że w ANR pracuje od 1990 roku                     

a Dyrektorem jest od 6 – ciu lat.  Oddział w Gdańsku ma 120 tysięcy  hektarów. W chwili 

obecnej ze 120 tys. ha, 80 tys.  ha jest w dzierżawie a 20 tys. ha jest niezagospodarowane. 

Wspomniał, że 12,5 tys. ha znajduje się pod jeziorami a resztą zarządza Starosta.            

W ostatnim czasie sprzedano 14 tys. ha a w samym grudniu 2013 r. prawie 2 tys. ha. 

Sprzedaż odbywała się w ramach przetargu i z pierwszeństwem nabycia. Na terenie gminy 

Sadlinki jest 661 ha, 221 ha w dzierżawie, pozostałe do sprzedaży. Jeśli ma ktoś 

dzierżawę powinien zastanowić się o możliwości wykupienia, jest dobre oprocentowanie. 

Od 01 stycznia 2014 r.  oprocentowanie wynosi 2,75% + 1% kwota bazowa podana przez 

komisję europejską, z tym, że oprocentowanie jest zmienne. Było różnie, nawet ponad 5% 

w poprzednich latach. Dlatego warto zainteresować się kupnem. Z pierwszeństwem jest 

grunt rolny, po wstępnej obróbce będzie można przygotować się do sprzedaży. W 

geodezji Starostwa można wszystko sprawdzić. Za 10% można ziemię kupić. 

M. Tumiłowicz – radny – jeśli chodzi o grunt międzywału, czy będzie przeznaczony do 

sprzedaży? 

W. Olszewski ANR – odpowiedział, że nie, w grę wchodzi tylko dzierżawa. 

M. Tadejewski – radny -  zadał pytanie, czy agencja jest odpowiedzialna za łąki na 

wale? 

W. Olszewski ANR – jeśli są, a nie wszystkie są nasze, to tak. 

M. Tadejewski – radny -  a w jaki sposób odbywają się przetargi, czy pracownicy 

agencji mogą wydzierżawiać łąki, czy jako osoba (nie rolnik)  może wydzierżawić. Czy 

prawda jest, że jest zakaz uprawiania ziemi przy wałach? Bardzo ważną sprawą jest też 

droga brukowa od wału do Wisły w miejscowości Nebrowo Wielkie. Tiry doprowadziły 

do dewastacji drogi. Kto ją użytkował i kto ja zniszczył? Kto może na to pytanie 

odpowiedzieć? Przecież ktoś to powinien naprawić. 

W. Olszewski ANR – odpowiedział, że nie wie czyje to jest, ale jeśli nie agencji, to siłą 

rzeczy to nie zostanie przez nich naprawione. Trzeba to sprawdzić. Jeśli natomiast chodzi 

o przetargi na łąki, to zazwyczaj jest to przetarg ograniczony dla rolników, normalny tok. 

W zależności od umowy, jeśli kończy dzierżawę, to powinien zdać a jeśli nie chce, to 

obowiązują go procedury. Pracownicy mogą wydzierżawiać i kupić za wiedzą dyrektora 

(muszą zgłosić) i w tym momencie zmienia się skład komisji np. ze Słupska. Pracownik 

nie musi prowadzić działalności. Do przetargu nieograniczonego może stanąć każdy. Łąki 

nadwiślańskie nie są przekształcane pod uprawę. Nie wiadomo, że jeśli ktoś, jeśli to robi, 
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to robi to legalnie. Umowa jest na łąki. Stwierdził, że osobiście nie podpisywał takich 

zmian w  powiecie kwidzyńskim. 

E. Gadacz – sołtys -  zwrócił się z pytaniem, na pewno łąki nadwiślańskie nie będą 

sprzedawane? 

W. Olszewski ANR – odpowiedział, że tak, nie będą. 

E. Gadacz – sołtys -  a ja mam pismo informujące o możliwości kupna. 

W. Olszewski ANR – procedurę wstępną prowadzi się, jeśli ktoś wyraża chęć kupna, ale 

przeważnie nie jest przeznaczone do sprzedaży, ponieważ są to łąki. 

B. Filar – sołtys -  zadał pytanie, to w takim razie po co ta procedura? 

W. Olszewski ANR – odpowiedział,  ponieważ wszystko musi być sprawdzone. 2 tys. 

pism wysłano w styczniu 2014 r. – prawdopodobnie to błąd pracowników ANR. To nie 

jest propozycja wiążącej sprzedaży. 

B. Lewicka – radna -  zadała pytanie, czy macie wiedzę ile jest bezumownie 

użytkowane? 

W. Olszewski ANR -  1,5 tys. prawdopodobnie jest bezumownie użytkowanych. Dodał 

również, że w Sejmie jest kolejna nowelizacja ustawy dotycząca czynszów, 

prawdopodobnie będzie znaczny wzrost. 

B. Lewicka – radna -  zwróciła się ponownie z pytaniem, czy udzielane są z agencji 

stypendia? 

W. Olszewski ANR -   odpowiedział, że agencja bezpośrednio nie udziela, ale jest 

skrzynką kontaktową (pośrednikiem) wszelkie zgłoszenia odsyłane są do fundacji w 

Warszawie. Agencja udziela wszelkich informacji w tym zakresie. Informacje są również 

na stronie agencji. Warunkiem jest pochodzenie rolnicze.  

M. Tumiłowicz – radny – jeśli chodzi o dopłaty, to sądzicie się z rolnikami w tym 

zakresie? 

W. Olszewski ANR -    tak, z jedną Panią z Człuchowa, ponieważ ona twierdzi, że nie 

przedłużyliśmy jej umowy. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował za przybycie Dyrektora ANR a także 

za wyczerpujące wypowiedzi. Następnie poprosił o zabranie głosu Kierownika 

Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie Pana Wojciecha Pałkę. 

Ad. 3. 

W. Pałka KZSW -  jeśli chodzi o działki na wale, to raczej nie ma możliwości aby ktoś 

miał własność. Bardzo często rolnicy zaczynają prowadzić uprawę i niszczą naturalną 

drogę filtracji. Największe przesiąki są tam, gdzie posiane są zboża czy inna roślinność. 
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RZGW ma większą wiedzę w tym temacie. Rok 2013 dla spółek wodnych był rokiem 

suchym, czyli mniej zgłoszeń od rolników. Spółki wodne wydały spore pieniądze w 

miejscowości Białki, trochę na Okrągłą Łąkę poszło i na Olszanicę. Planowane wydatki 

oscylowały na kwotę 124 tys. zł na gminę Sadlinki a wydano 104 tys. zł. Znacznym 

wydatkiem był zakup kosiarki za kwotę 160 tys. zł. Dobra jest współpraca z rolnikami. 

Spółki wodne chciałyby przejść na drugą stronę Wisły, tam też są spółki wodne. Trzeba 

rozważyć wzrost składki w 2014 r., bo w chwili obecnej jest nieurealniona. Od dwóch lat 

jest walka z bobrami, sprawdzane są największe zagrożenia. Istnieje potrzeba spotkania 

się z każdym sołtysem, bo oni wiedzą, gdzie jest najwięcej bobrów. Kłopotem może być 

bardzo dużo terenów zalesionych, szczególnie na międzywalu sadzenie wikliny. Szykują 

się spore zmiany w prawie wodnym, prawdziwa rewolucja – trzy instytucje mają być 

połączone. Pozostaje mieć nadzieję, że to będzie bardzo dobre rozwiązanie, to dobry 

system. Nowe prawo ma sprawić, że większe pole do popisu będą miały gminy. 

E. Krajewska – Wójt -  sprawa budowy zbiorników retencyjnych odciąży rzekę Liwę. 

W. Pałka KZSW -  w chwili obecnej są przepychanki, trudno podobno się dogadać. 

Zbiorniki retencyjne tak, pod warunkiem, że są użytkowane. Droga w Nebrowie Wielkim 

(bruk nad Wisłą) jest faktycznie bardzo zniszczona. Trzeba rozmawiać z Zarządem 

Melioracji. Trzeba szykować się do wiosny, niech każdy z rolników  sprawdzi najsłabsze 

punkty, które trzeba naprawić. Należy również dbać o rowy i nie wycinać drzew bez 

zezwolenia. 

A. Michalska – radna -  stwierdziła, że zgłaszała 8 siedlisk bobrów przy kanale 

Palemona, najwięcej na wysokości P. Stanka w stronę Wełcza – 3 miejsca. 

M. Tadejewski – radny -  spytał, czy ten program modernizacji przepustów dalej 

funkcjonuje? 

W. Pałka KZSW -  na to pytanie mógłby odpowiedzieć Starosta. 

M. Tadejewski – radny -  czy są jakieś plany dotyczące jeziora w Nebrowie Wielkim? 

W. Pałka KZSW -  odpowiedział, że spółki wodne są  nadal właścicielem. 

M. Tadejewski – radny -  spytał, a co z przyległym laskiem? 

W. Pałka KZSW -   odpowiedział, że lasek został zagrodzony ze względu na zaśmiecenie 

i kradzież drewna. Trzeba zrobić zebranie z mieszkańcami i zastanowić się co dalej. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   podziękował Kierownikowi Spółek Wodnych           

w Kwidzynie za wyczerpujące odpowiedzi na zadawane pytania. 

Ad. 4.  

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
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Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt -  przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. Dodała 

również, że ma dylemat dotyczący rozwiezienia pojemników na śmieci. Trzeba się 

zastanowić, czy wyznaczyć miejsce odbioru, czy rozwieźć każdemu do gospodarstwa. 

B. Filar – sołtys -  zwrócił się do P. Wójt – jaką będą miały pojemność te pojemniki? 

E. Krajewska – Wójt -  240 l. na plastik. 

M. Bryl – sołtys -  stwierdziła – my starszym ludziom pomożemy. 

Posiedzenie Rady Gminy Sadlinki opuścił radny Wojciech Berent. 

Ad. 6.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/201/2014 w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/202/2014  w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Gdańsku. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/203/2014  w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 9.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/204/2014  w sprawie 

uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sadlinki na 2014 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 10.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/205/2014   o zmianie 

uchwały Nr XXIV/196/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 20 grudnia 2013 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/206/2014   w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia lokali  użytkowych położonych w 

Sadlinkach przy ul: Kwidzyńskiej 9 oraz 12. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12. 

A. Kulesz – kierownik GOPS omówiła uchwały dotyczące kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  lub żywności  dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/207/2014   w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/208/2014   w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu  osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc  

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 14. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -   odczytał uchwałę Nr XXV/209/2014   w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15. 

Za przyjęciem protokołu  z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 16. 

B. Lewicka – radna -  zwróciła się do P. Wójt  z pytaniem o lustro, które miało być 

zainstalowane przy wyjeździe od ul: Lipowej na ul: Kwidzyńską a także, czy planowane 

jest oświetlenie dalszej części ul: Brzozowej? 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, jeśli chodzi o lustro, to sprawa jest w toku, 

pracownik monitoruje to zadanie. Natomiast odpowiadając na drugie pytanie – nie 

planujemy w bieżącym roku instalowania lamp przy ul: Brzozowej. 

B. Lewicka – radna -   zadała pytanie kierownikowi GOPS – jaka jest forma zatrudnienia 

asystenta rodziny? Czy na terenie gminy pomoc sprawują opiekunki domowe? 

A. Kulesz – kierownik GOPS -  odpowiedziała, że asystenta rodziny zatrudnia się na 

umowę o świadczenie usług. 

E. Krajewska – Wójt -  dodała, że trzeba mieć doświadczenie aby wczuć się w pracę, 

asystent musi mieć osobowość,  my mamy dobrego asystenta. 

A. Kulesz – kierownik GOPS -  wyjaśniła również, że praca asystenta to praca 

zadaniowa, jest ścisła współpraca z PCPR i sądem. 

Dodała także, że obowiązkiem gminy jest ponoszenie odpłatności za umieszczenie 

dziecka w rodzinie zastępczej, więc asystent odgrywa tu lepszą rolę. 

Jeśli chodzi o opiekunki domowe, to jeśli zaistnieje potrzeba, to usługi są świadczone. 

M. Tumiłowicz – radny -  wypowiedział się na temat współpracy SKR z gminą. 

Poinformował, że jeśli chodzi o wywóz śmieci, to wszystko przebiega sprawnie. 
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S. Stromecka – sołtys -  zwróciła się z pytaniem do P. Wójt czy płyty betonowe w 

Karpinach będą poprawione? 

E. Krajewska – Wójt -  muszę to sprawdzić, dodała. 

B. Filar – sołtys – dodał, że jadąc betonówką od strony Grabowa zauważył, że zostało 

10% drzewek wcześniej posadzonych. Kosiarze powinni bardziej uważać. 

 

Ad.17. 

E. Gadacz – sołtys -  zaproponował, aby na następną sesję zaprosić kominiarza, który 

wypowiedziałby się na temat sposobu sprawdzania przewodów kominowych  w okresie 

zimowym 

W wyniku dyskusji ustalono, że następną sesję należy zaprosić również Pana Świokło – 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kwidzynie oraz przedstawiciela Starostwa 

Powiatowego, który wypowiedziałby się na temat stanu dróg w powiecie kwidzyńskim. 

 

Ad. 18.  

Przewodniczący Rady zamknął o godz. 13
20 

obrady XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 

    Protokółowała 

     Brygida Formela 

 

 

 

 

 


